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Przyjaciele Pippi           
 
 

 
 
Wywiad z Panią Dyrektor Szkoły 
Panią Elżbietą Zapłatą-Szwedziak 
  

 
1.Na czym polega 
praca dyrektora? 
Praca dyrektora po-
lega na zarządzaniu 
całą działalnością 
szkoły, czyli plano-
waniu pracy nauczy-
cieli oraz pozostałych 
pracowników szkoły. 
Dbam również o do-
bre imię szkoły, aby 
jak  
najlepiej funkcjono-
wała. 
2.Kim pani chciała 
zostać jak była w 
naszym wieku?  
Od kiedy sięgam pa-
mięciom chciałam 
być nauczycielką. 
Jako nauczyciel mia-
łam założony swój  

dziennik, w którym 
wstawiałam stopnie. 
Pamiętam, że nie 
wiedziałam jeszcze 
jakiego przedmiotu 
będę uczyła. 
3.Gdyby Pani mogła, 
to czy ponownie 
wybrała by swój 
zawód? 
Zdecydowanie tak, 
ponieważ ciągle się 
cos dzieje, co roku są 
wprowadzane różne 
zmiany w systemie 
edukacji, więc zawsze 
trzeba być w gotowo-
ści aby im podołać. 
To zapewnia mi  
poczucie ciągłej mło-
dości. 
4.Czy trudno jest 
kierować szkołą 

zwłaszcza w czasie 
pandemii? 
Bardzo trudno. Żyje-
my w czasie, kiedy 
szkoły są zamykane, 
ale to nie znaczy, że 
nic nie robimy. 
Jako Dyrektor wspól-
nie z Panią Wicedy-
rektor musimy za-
planować pracę nau-
czycieli, psychologa i 
pedagoga, pomyśleć 
nad pracą  pielę-
gniarki oraz nad 
funkcjonowaniem 
świetlicy. Musimy 
sprawdzić czy 
wszystkie dzieci maja 
komputery, aby móc 
łączyć się zdalnie, 
pomóc im w ewentu-
alnych problemach. 

Gazetka szkolna wydawana dla uczniów klas 1-3 Szkoły Podstawowej im. 
A.Lindgren w Dąbrowie                                wrzesień 2022 rok 
 

Wydanie specjalne z okazji 20-lecia nadania imienia szkole 

 
Czy wiesz, że: 
 
pierwsza 
wzmianka 
o miejscowości 
Dabrowa pocho-
dzi z 1365 roku 
 
 
Płyta nagrobna 
Adama Dąbrow-
skiego 
(zm. 1494) znaj-
duje się w kate-
drze poznańskiej 
 
 
Pod koniec XIX 
wieku w Dąbro-
wie znajdowało 
się 37 domów, 
miejscowość li-
czyła 294 
mieszkańców 
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Ważne jest również 
monitorowanie lekcji 
zdalnych oraz  fre-
kwencji dzieci. 
5.Co chciałaby Pani 
jeszcze zmienić w 
naszej szkole? 
Moim marzeniem od 
zawsze było wybu-
dowanie sali gimna-
stycznej, jak widać 
udało mi się je speł-
nić, mamy piękną 
dużą salę wraz z po-
mieszczeniami, w 
których odbywają się 
lekcje 
oraz funkcjonuje 
świetlica. Kolejnym 
marzeniem do speł-
nienia jest nowe boi-
sko do gry w piłkę 
nożną, bieżnia oraz 
pragnę aby zamiast 
modułów  wybudo-
wane zostały sale 
lekcyjne. 
6.Jak Pani spędza 
czas wolny? 
W wolnej chwili lubię 
usiąść wygodnie w 
fotelu, aby móc czytać 
książki lub gazety. 
Bardzo lubię 

 również oglądać fil-
my romantyczne. Mo-
im ulubionym filmem 
jest „Duma i uprze-
dzenie”, który swoją 
drogą widziałam już 
chyba z 50 razy. 
7.Pewnie wszyscy 
chcieliby się dowie-
dzieć kiedy Pani 

obchodzi imieniny 
oraz urodziny? 
Urodziny obchodzę 
17 października, na-
tomiast imieniny 5 
listopada. Jest mi 
bardzo miło, kiedy 
ktoś pamięta o moich 
imieninach czy uro-
dzinach, a jeszcze 
bardziej lubię otrzy-
mywać szczere życze- 
nia, gdyż sama tylko 
takie składam. 
8.Jaka jest Pani ulu-
biona potrawa? 
Lubię dużo potraw, 
ale musze przyznać, 
że moją  ulubioną 
potrawą jest czerni-
na, zupa z krwi kacz-
ki. 
9.Jaki przedmiot 
najbardziej lubiła 
Pani w szkole i dla-
czego? 
Najbardziej lubiłam 
matematykę, gdyż 
jest to przedmiot 
bardzo konkretny. 
Natomiast  nie lubi-
łam historii. 
10.Jak Pani spędza-
ła najchętniej czas 
kiedy była w na-
szym wieku? 
Lubiłam czynnie spę-
dzać czas: jeździć ro-
werem, chodzić na 
spacery, skakać na 
skakance, grac w 
badmintona. Lubiłam 
również grać w kap-
sle i byłam w tym 

bardzo dobra, gdyż 
zawsze wygrywałam. 
11.Gdyby miała Pa-
ni okazję spotkać 
złotą rybkę, jakie 
byłyby Pani 3 ży-
czenia? 
Pierwszym moim 
życzeniem, byłoby 
schudnąć, drugim aby 
wszyscy ludzie byli 
zdrowi, nie musieliby 
borykać się z różnymi 
chorobami, a trzecim 
aby wszyscy byli 
życzliwi i zawsze 
uśmiechnięci. 
12.Co Pani sądzi o 
wydawaniu gazetki 
szkolnej? 
Uważam, że jest to 
świetny pomysł, gdyż 
możecie się czynnie 
realizować i udzielać 
w życiu szkoły, a w 
przyszłości kto wie, 
może dziennikarstwo 
będzie waszym za-
wodem. 
 
Dziękujemy Pani 
Dyrektor za udzie-
lenie wywiadu. 
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 W 1893 roku w Dąbrowie otwarto jednoklasową szkołę kato-
licką. Trzy dni w tygodniu, po dwie godziny uczono języka polskiego. Nauka 
religii odbywała się w języku polskim, a pozostałe przedmioty wykładano w 
języku niemieckim. 
 Pierwszym nauczycielem był pan Łykowski. Od 1908 roku w 
szkole pracowało dwóch nauczycieli. W 1910 roku do istniejącego partero-
wego budynku dobudowano piętrowy o dwóch klasach lekcyjnych. Ówcze-
śni nauczyciele Mokosiewicz i Konrad uczyli wszystkich przedmiotów w 
języku niemieckim. W 1918 roku prace w tutejszej szkole rozpoczęli pan 
Sopata z małżonką. Od 1935 roku, aż do wybuchu drugiej wojny światowej 
pracowali w niej państwo Gertruda i Antoni Stankiewiczowie.  
 W pierwszych latach okupacji pan Stankiewicz był aresztowany 
. Po kilkumiesięcznym więzieniu wrócił do domu. Zmarł w 1940 roku. W 
latach 1939-43 w budynku szkolnym stacjonowało wojsko niemieckie. W 
roku 1943-44 do tutejszej szkoły uczęszczały polskie dzieci z Dabrowy, Da-
brówki, Palędzia i Zakrzewa. Nauczycielką była Niemka. Dla dzieci niemiec-
kich była szkoła w Zakrzewie. 6 marca 1945 roku szkoła znowu zaczęła tęt-
nić życiem. Zapisano wówczas 100 dzieci. Kierownictwo nad szkoła objęli 
państwo Gertruda i Jan Piontkowie. W październiku 1945 roku na ich miej-
sce przydzielono państwo Amelie i Mariana Szczygłów. Od 1 września 1959 
roku obowiązki kierownika i nauczyciela przejął pan Zygmunt Górski. W 

 
 
Minione wydarzenia  
wrzesień 

 1. 09.- Rozpoczęcie roku szkolnego oraz uroczyste pasowanie klas pierwszych 
 15.09- Międzynarodowy Dzień kropki- święto kreatywności, talentu oraz umacniania 

wiary we własne możliwości. 
 08.09- Udział w akcji Warta warta posprzątania 
 09.09- Dzień Alpaki  w szkole 
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roku szkolnym 1969/70 szkoła zmieniła stopień organizacyjny, wówczas 
stanowisko kierownika objął pan Jacek Sikorski, a nauczycielką została jego 
małżonka Wanda. Od 1976 do 1986 roku Szkoła Podstawowa w Dąbrowie 
nie funkcjonowała. Po 10 latach przerwy wznowiono funkcjonowanie, jako 
punkt filialny Szkoły Podstawowej w Dabrówce. Kierownikiem punktu zo-
stał pan Władysław Tarachowicz, a nauczycielami pani Hanna Tarachowicz 
i pani Anna Wawrzyniak. Wkrótce szkoła uzyskała miano samodzielnej pla-
cówki i funkcjonuje do dziś. Od 1993 roku dyrektorem była pan Tomasz 
Kąkolewski. Kolejno stanowiska dyrektora obejmowali: pan Maciej Wyrwa, 
pani Jadwiga Skop, a od ponad 10 lat pani Elzbieta Zapłata- Szwedziak. 
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Nasza Patronka - życie i twórczość  

Astrid Anna Emilia Ericsson urodziła się 14 listopada 1907 r. 
w Vimmerby (region Kalmar, Smalandia, południowo-wschodnia Szwecja), 
jako drugie z czwórki dzieci rolnika. Jej rodzeństwem byli: Gunar, Stina, In-
gegerd. 

Kiedy miała trzynaście lat, jedno z jej wypracowań szkolnych – Życie 
w naszym gospodarstwie okazało się na tyle dobre, że zostało opublikowane 
w miejscowej gazecie. 

Jako nastolatka tworzyła z grupą koleżanek z klasy zgraną paczkę dowcip-
niś. Stroiły żarty z nauczycieli i mieszkańców Vimmerby. Na Astrid i jej ko-
leżanki wciąż spływały skargi do dyrektora szkoły. Kończyło się 
to wpisywaniem uwag do dzienniczka, którymi rodzice nie byli zachwyceni. 

Kiedy miała siedemnaście lat, jako pierwsza w swoim mieście obcięła włosy 
na krótko, na modną pod koniec lat dwudziestych XX wieku fryzurę zwaną 
garsonką. W owym okresie była to rzecz nie do pomyślenia                              
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w  przypadku dziewcząt, zwłaszcza na prowincji. Ludzie podchodzili 
na ulicy i prosili, żeby zdjęła kapelusz, bo chcieli zobaczyć fryzurę 
na własne oczy. 

Łobuzerskie kawały i żarty Astrid lubiła również sprawić swoim koleżan-
kom i kolegom z pracy, gdy jako dziewiętnastolatka podjęła pracę sekretar-
ki w biurze. 

W czasie drugiej wojny światowej pracowała w jednym z oddziałów służby 
wywiadowczej. Zajmowała się cenzurą listów. Łamanie tajemnicy kore-
spondencji nie było legalne, praca ta była więc na tyle tajna, że autorka 
obawiała się o niej wspominać nawet w prowadzonym wówczas dzienniku. 

na podstawie opracowania Krzysztofa Stelmarczyka i Artura Maszoty 
/http://booklips.pl/zestawienia/13-rzeczy-ktorych-mogliscie-nie-

wiedziec-o-astrid-lindgren 

 
 

 

 
 

 
Dlaczego Astrid Lindgren? 

 
 20 lat temu w naszej szkole języka polskiego uczyła pani Ewa 
Toś. To ona zaproponowała aby Astrid Lindgren  została patronka naszej 
szkoły. A dlaczego? Otóż bardzo lubiła „Dzieci z Bullerbyn”. Jej miłość do 
książki była tak wielka, że podobno w fundamencie swojego domu ma 
wmurowane to dzieło, a na ścianach w salonie wypisane fragmenty książki. 
Ówczesny dyrektor pan Maciej Wyrwa przystał na jej propozycję i tak oto 
Astrid Lindgren objęła patronat nad Szkoła Podstawową w Dąbrowie.  
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Pani Ewa napisała również tekst pieśni szkoły. 
 
 

W naszej szkole mieszka pewna dobra pani, 

ona tworzy baśnie a my ją kochamy. 

Tu w kąciku usiadł mały leśny troll, 

Obok lata Karlsson, z Pipi tańczyć chcą. 

Lisa, Britta, Anna razem bawią się, 

Lasse, Bosse, Ole zaczepiają je. 

Szkoła w Dąbrowie, choć nieduża jest 

Wszystko Ci opowie biciem szczerych serc. 

Prawda jest ta, zawsze ta sama, 

że Astrid Lindgren to nasza druga mama. 

Słowa: Ewa Toś 
Opracowanie muzyczne: Justyna Gertner-Pieckel 

 

 

XIX Zlot Szkół im. Astrid Lindgren 

Szkoła Podstawowa w Dąbrowie była organizatorem XIX Zlotu Szkół im. A. Lind-
gren, który odbył się w dniach 5-7 maja br. W Polsce jesteśmy pierwszymi jak dotąd or-
ganizatorami takiego zjazdu, choć istnieją 4 szkoły noszące imię A. Lindgren: Szkoła 
Podstawowa w Dąbrowie, Szkoła Podstawowa Nr 7 w Stargardzie, Szkoła Podstawowa 
Nr 316 w Warszawie oraz Prywatna Szkoła Podstawowa nr 105 i Prywatne Gimnazjum 
nr 8 w Warszawie. Jesteśmy z tego powodu bardzo dumni, że jako pierwsi w Polsce zde-
cydowaliśmy się dołączyć do wymiany szkół, a po zaledwie dwóch latach zorganizować 
tak wielkie, międzynarodowe spotkanie u siebie. 

Współpraca nasza rozpoczęła się w 2014 roku w Solms, gdzie uczestniczyliśmy 
w zjeździe po raz pierwszy. W roku 2015 mieliśmy natomiast przyjemność gościć 
w szkołach w Neukirchen i Malsfeld. Jako tegoroczni organizatorzy rozesłaliśmy zapro-
szenia do szkół z Polski. Cieszymy się ogromnie, że zaproszenie nasze zostało przyjęte 
przez Dyrekcję i nauczycieli z Prywatnej Szkoły Podstawowej i Gimnazjum 
w Warszawie. Cieszymy się, że mogliśmy z jak najlepszej strony zaprezentować się, po-
kazać umiejętności naszych dzieci, szkołę i jej infrastrukturę. 
W zlocie nauczycieli szkół w Dąbrowie wzięli udział dyrektorzy i kadra nauczycielska 
szkół z Niemiec, Austrii i Polski. Szkoła w Dąbrowie gościła w swych progach również 
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Wicewójta gminy Dopiewo, p. Pawła Przepióra, Przewodniczącego Komisji Oświaty, 
p. Sławomira Kurpiewskiego oraz Sołtysa wsi Dąbrowa, p. Krzysztofa Dorna. Serdecznie 
dziękujemy Radzie Rodziców, p. Magdalenie Klara, p. Magdalenie Hudzińskiej i p. Ilonie 
Chojeckiej za reprezentowanie rodziców w czasie spotkań i piątkowej uroczystości. 
O przedsięwzięciu poinformowana została również Wielkopolska Kurator Oświaty, któ-
ra otrzymała zaproszenie na uroczystości szkolne w dniu 6 maja. 
Spotkania takie stanowią doskonałą sposobność do dzielenia się doświadczeniem zawo-
dowym między nauczycielami szkół, a co niezwykle cenne- szkół nie tylko w obrębie 
jednego kraju. Dowiadujemy się, w jaki sposób pielęgnowana jest pamięć o patronce 
szkoły, w jakiego rodzaju uroczystościach i konkursach związanych z jej twórczością 
biorą udział uczniowie. Mamy możliwość przyjrzenia się organizacji i funkcjonowaniu 
placówki, podpatrzeć zastosowane w szkołach rozwiązania i skorzystać z nich 
na własnym gruncie. Zloty są wreszcie znakomitą okazją do spotkania w gronie przyja-
ciół. Szeroko rozumiana wymiana międzynarodowa cieszy się również uznaniem Kura-
tor Oświaty. 
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Zbieramy nakrętki dla Stefci! 
Stefcia urodziła się w maju 2015 roku, okazało się, że miała 
m.in. niewydolność oddechową oraz  wodogłowie. Dziew-
czynka dzięki rehabilitacji siedzi i samodzielnie chodzi. Za 
pieniądze z uzbieranych nakrętek rodzice przeznaczą na dal-
szą rehabilitację. Pomożecie przynosząc do szkoły nakrętki! 

Redaktorzy gazetki: 
Redaktor naczelny- mgr Kamila Gawron 
 
Zespół dziennikarzy: 
Gilarska Alicja, Kinal Laura, Kuziora Nina, 
Leszczyńska Paulina, Szymańska Olga 


